

UIA 2030 Award – second cycle

The International Union of Architects, in collaboration with UN-Habitat, has announced the launch of the second cycle of the UIA 2030 Award. This biennial award promotes the work of architects contributing to the delivery of the UN 2030 Agenda for Sustainable Development together with the New Urban Agenda.

Synchronised with the World Urban Forum, the award invites all architects around the world to submit entries for built projects that demonstrate design quality and have made significant contributions towards achievement of the Sustainable Development Goals. The award will be run in two stages. Deadline for submission of Stage 1 entries is 12 April 2024.

More information:
<https://www.uia-architectes.org/>

The IDA Emerging Architectural Design of the Year Winners Announced

The 17th edition of the International Design Awards (IDA) attracted thousands of outstanding submissions from designers around the world who vied for the top prizes in this prestigious award. Evaluating submissions from almost 80 countries, members of the IDA jury commented on the incredibly high standard of design entries across the five award disciplines – Architecture, Interior, Product, Graphic and Fashion Design.

Yao Dai from LuXun Academy of Fine Arts and Design took home the prize of 'Emerging Architectural Design of the Year' with PURE which is a pioneering solution to address Singapore's freshwater scarcity.

PURE employs photovoltaic panels positioned on water surfaces to collect

distilled water and save energy by regulating wind speed and water evaporation. By leveraging the complementary relationship between water and photovoltaics, PURE delivers economic and environmental benefits. It offers a sustainable way of producing freshwater, while generating clean energy. Furthermore, it enriches the meaning of the clean energy industry by demonstrating the potential of integrating multiple functions into a single system.

More information:
<https://www.idesignawards.com/>

2023 AMP winners

The Architecture MasterPrize (AMP) proudly announces the winners of its 2023 Awards, recognizing visionaries who are reshaping our world through creativity, sustainability, and innova-

tive architectural and design practices. With thousands of submissions from 81 countries, AMP winners represent the embodiment of global excellence in architecture, interior, landscape, architectural product design, and architecture photography.

For the first time in Architecture MasterPrize history, the Architectural Design of the Year title resulted in a tie, recognizing the outstanding 'Sluishuis' by Barcode Architects and BIG-Bjarke Ingels Group alongside the compelling 'New Temple Complex' by James Gorst Architects.

Submission for the new edition of the AMP is open until July 31, 2024.

More information:
<https://architectureprize.com/>

Международные новости архитектуры / International Architecture News

В новостном разделе представлены второй цикл премии MCA-2030, а также победители конкурсов International Design Awards и The Architecture MasterPrize за 2023 год.

Ключевые слова: Международный союз архитекторов; International Design Awards; Architecture MasterPrize. /

The news section presents the second cycle of UIA 2030 Award, and the winners of the year 2023 of the International Design Awards and The Architecture MasterPrize. **Keywords:** International Union of Architects; International Design Awards; Architecture MasterPrize.

Премия MCA-2030 – второй цикл

Международный союз архитекторов в сотрудничестве с ООН-Хабитат объявил о начале второго цикла премии MCA-2030. Эта премия, присуждаемая раз в два года, поощряет работу архитекторов, вносящих вклад в реализацию Повестки дня ООН на период до 2030 года в области устойчивого развития, а также Новой повестки городского развития.

Организаторы премии, приуроченной к Всемирному форуму городов, приглашают архитекторов всего мира подать заявки на участие и представить проекты, которые демонстрируют качество дизайна и вносят значительный вклад в достижение Целей устойчивого развития. Премия будет проводиться в два этапа. Крайний срок подачи заявок на первый этап – 12 апреля 2024 года.

Дополнительная информация:
<https://www.uia-architectes.org/>

Объявлены победители конкурса IDA на новый архитектурный проект года

17-я церемония вручения премии International Design Awards (IDA) собрала тысячи выдающихся работ

со всего мира, которые боролись за главные призы этой престижной премии. Оценивая работы почти из 80 стран, члены жюри IDA отметили невероятно высокий уровень работ по пяти направлениям – архитектура, интерьер, продукт, графический дизайн и дизайн одежды.

Яо Дай из Академии изящных искусств и дизайна Лу Синя получил приз в номинации «Новый архитектурный проект года» за проект PURE, который представляет собой новаторское решение проблемы нехватки пресной воды в Сингапуре.



^ Победитель конкурса IDA на новый архитектурный проект года: проект PURE, автор: Яо Дай из Академии изящных искусств и дизайна Лу Синя / The IDA Emerging Architectural Design of the Year winner: PURE by Yao Dai from LuXun Academy of Fine Arts and Design

Проект PURE использует фотоэлектрические панели, расположенные на поверхности воды, для сбора дистиллированной воды и экономии энергии за счет регулирования скорости ветра и испарения воды. Используя взаимодополняющую связь между водой и фотоэлектрической энергетикой, проект PURE демонстрирует экономические и экологические преимущества. Он предлагает устойчивый способ получения пресной воды, при этом генерируя чистую энергию. Кроме того, он подчеркивает значение отрасли чистой энергии, демонстрируя потенциал интеграции нескольких функций в единую систему.

Дополнительная информация:
<https://www.idesignawards.com/>

Победители конкурса AMP-2023

Организаторы конкурса The Architecture MasterPrize (AMP) с гордостью объявляют победителей премии 2023 года, отмечая



^ Победитель AMP в номинации «Архитектурный проект года»: «Sluishuis» по проекту Barcode Architects и BIG-Bjarke Ingels Group / the AMP Architectural Design of the Year winner: 'Sluishuis' by Barcode Architects and BIG-Bjarke Ingels Group

авторов идей, которые меняют наш мир благодаря креативности, устойчивости и инновационным архитектурным и дизайнерским практикам. Отобранные из тысяч работ из 81 страны, победители AMP представляют собой воплощение мирового мастерства в области архитектуры, интерьера, ландшафта, архитектурного дизайна продукта и архитектурной фотографии.

Впервые в истории AMP в номинации «Архитектурный проект года» было зафиксировано равное количество голосов: выдающийся Sluishuis от Barcode Architects и BIG-Bjarke Ingels Group был отмечен наряду с захватывающим «Новым храмовым комплексом» по проекту James Gorst Architects.

Заявки на участие в новом выпуске премии AMP принимаются до 31 июля 2024 года.

Дополнительная информация:
<https://architectureprize.com/>



^ Победитель AMP в номинации «Архитектурный проект года»: «Новый храмовый комплекс» по проекту James Gorst Architects, Великобритания / the AMP Architectural Design of the Year winner: A New Temple Complex by James Gorst Architects, UK